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Odpowiedzi na interpelacje złożone w dniu 27.08.2019 r. 
 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
W związku z utworzeniem nowej trasy rowerowej przy ul. Północnej w kierunku Długosza  
i planami zwiększenia bezpieczeństwa w tym rejonie naszego miasta, proszę  
w imieniu posiadaczy działek i nowo powstających budynków o zamontowanie lamp na 
długości około 200m od istniejącej linii. Mieszkańcy wnioskują o dowieszenie zaledwie  
4 lamp. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Informuję, że wybudowanie linii oświetleniowej na odcinku około 200 m przy  
ul. Północnej wymaga opracowania dokumentacji technicznej oraz uzyskania stosownych 
pozwoleń. W związku z powyższym zadanie to będzie możliwe do realizacji po zabezpieczeniu 
stosownych środków w budżecie Gminy Szydłowiec.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Nie odbiera się odpadów gabarytowych w całości. Proszę o ewentualne wskazanie zapisów 
umowy z konsorcjum na podstawie których odbiór opon samochodów osobowych jest 
limitowany. Sytuacje dotyczyły osiedla „Północ” jak i innych rejonów miasta i gminy. Proszę  
o wywarcie wpływu na odbiorcę odpadów by zostawiał odpowiednie ilości worków na 
poszczególne frakcje odpadów. Zdarza się, że mieszkańcy nie otrzymują ich w ilościach 1/1 za 
pełny worek. Szczególnie dotyczy to odpadów z frakcji suchej plastik, papier.  
 
ODPOWIEDŹ: 
Ilość opon odbieranych z posesji została określona w uchwale nr XLVI/312/18 Rady Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 14 czerwca 2018 r. w sprawie szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Zapis  § 5 ust. 1 pkt 8 
uchwały brzmi  „zużyte opony – nie więcej niż 8 szt. rocznie z gospodarstwa domowego”. 
Ponieważ w ciągu roku odbiór odpadów wielkogabarytowych sprzed posesji prowadzony jest 
dwukrotnie, w trakcie jednego odbioru utylizowane są 4 opony z jednej posesji. 



W zakresie zaopatrzenia mieszkańców w worki do zbiórki selektywnej zobowiązano firmę  
do przekazywania mieszkańcom worków w takiej ilości, jaka została wystawiona przed 
posesję. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Mieszkańcy bloków przy Pl. Wolności czekają na realizację planów modernizacji tego 
reprezentacyjnego skweru w naszym mieście. W związku z bardzo kosztownymi planami 
dotyczącymi realizacji inwestycji na tym terenie proszą jedynie o uporządkowanie terenu, 
postawienie kilku ławeczek, stolików do gry w szachy etc., żeby tylko estetycznie wszystko 
wyglądało. Pragną również przywrócenia na eksponowane miejsce starej pompy, która 
znajduje się na terenie spółki WiK. Mieszkańcy oczekują na realizację tych zamierzeń w jak 
najkrótszym czasie. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Informuję, że Gmina posiada projekt zagospodarowania Placu Wolności. Projekt zakłada min. 
wybudowanie alejek, uporządkowanie zieleni,  usytuowanie obiektów małej architektury, etc. 
Projekt nie zakłada montażu pompy, która obecnie zamontowana jest na terenie spółki 
Wodociągi i Kanalizacja. Projekt jest do wglądu w Wydziale Zagospodarowania Przestrzennego 
i Inwestycji. Realizacja zadania będzie możliwa po zabezpieczeniu stosownych środków  
w uchwale budżetowej Gminy Szydłowiec.  
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Proszę o informacje związane z turystyką w naszym mieście. Poproszę o ilość zwiedzających, 
ilość potraw regionalnych ‘specjałów szydłowieckich’, czy zwiększyły dochody naszych 
restauracji w okresie funkcjonowania programu ‘Smaki Szydłowca’. Częstotliwość 
wypożyczania rowerów miejskich przez turystów i mieszkańców naszej gminy. Myślę, że to 
ważne dane statystyczne, na podstawie których można budować i planować kolejne działania. 
Prosiłbym o intensyfikację działań z zakresu turystyki firmowanej przez MROT i o zwiększenie 
ilości gadżetów promocyjnych związanych z naszym miastem, dostępnych w MIT, stałe ich 
uzupełnianie, także o foldery i książki związane z historią miasta i okolic. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Zgodnie ze statystykami prowadzonymi przez Miejską Informację Turystyczną, liczba turystów 
odwiedzających Szydłowiec, oprowadzanych przez przewodników Miejskiej Informacji 
Turystycznej w okresie od stycznia do sierpnia 2019 r. wyniosła 4349. Należy podkreślić, że 
jest to tylko liczba turystów, którzy korzystali z usług Miejskiej Informacji Turystycznej.  
Wypożyczalnię rowerów prowadzi Szydłowieckie Centrum Kultury – Zamek w dwóch 
punktach: w Zamku i Miejskiej Informacji Turystycznej. W 2018 roku wypożyczono 136 
rowery. W 2019 roku było 57 wypożyczeń rowerów, z czego w maju było 7 wypożyczeń,  
w czerwcu było 15, w lipcu było 16, w sierpniu było 19.  
Program "Jak smakuje Szydłowiec" obejmuje 10 punktów gastronomicznych na terenie miasta 
i gminy: Bar Świerczek,  restaurację – motel "Ballaton",  lodziarnię "Ambrozja", cukiernię 
Proczka, herbaciarnię "Faktoria", restaurację – hotel "Oleńka", restaurację i dom weselny 
"Lodownia", Piwnicę Szydłowiecką, restaurację-hotel "Primagor" i restaurację "Zamek". Celem 
programu nie jest promocja potraw regionalnych, lecz punktów gastronomicznych, oferujących 
- między innymi, ale nie wyłącznie – tradycyjne potrawy lokalnej kuchni. Program polega na 
tym, że każdy punkt gastronomiczny reklamuje jedną z dostępnych w swoim menu potraw lub 
produktów, w celu zachęcenia potencjalnych konsumentów do skorzystania z całej oferty oraz 
poprzez rozprowadzaną ulotkę informuje konsumenta  o pozostałych dziewięciu punktach  
i oferowanych przez nie daniach. Potrawy i dania reklamowane w programie są dostępne przez 



cały czas, lub jak w przypadku niektórych (karp w smietanie, babka szabasowa, ciasto lekach) 
– po uprzednim zamówieniu za pośrednictwem punktu Miejskiej Informacji Turystycznej. 
W ciągu ostatniego  roku Wydział Informacji i Promocji opracował, wydał  5 nowych 
wydawnictw: 

 "Szydłowiec, miasto,  gdzie czas płynie wolniej" – przewodnik po mieście i jego 
zabytkach wzbogacony rozbudowaną treścią historyczną i ciekawostkami, zawierający 
rekapitulacje rozdziałów w języku angielskim; 

 "Przewodnik po zabytkach Szydłowca" – opracowany na nowo i zaktualizowany  
przewodnik w wersji polsko- i angielskojęzycznej; 

 trzy foldery o najważniejszych zabytkach miasta, tj. Zamek, Ratusz i Kościół św. 
Zygmunta, także w wersji polsko- i angielskojęzycznej. 

Powyższe wydawnictwa, obok innych, są do nabycia przez turystów w punkcie Miejskiej 
Informacji Turystycznej. W stałej sprzedaży są również inne materiały promocyjne Szydłowca 
jak kubki, filiżanki, magnesy, torby, pocztówki, itp.  
Za pośrednictwem mieszkańców wydawnictwa promujące Szydłowiec obecne są także za 
granicą, np. w Wielkiej Brytanii, Stanach Zjednoczonych, Francji, itp. 
Wydział Informacji i Promocji nie posiada także danych o przychodach i obrotach zakładów 
gastronomicznych, ponieważ nie leży to w kompetencjach Gminy. Informacje te zastrzeżone są 
do wyłącznej wiadomości przedsiębiorców i Urzędu Skarbowego.   
Jeśli chodzi o działania z zakresu turystyki to pomimo zakończonego projektu „Turystyczny 
Szydłowiec…” są w dalszym ciągu prowadzone, w miarę oczywiście dostępnych środków 
finansowych oraz zasobów ludzkich. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Jaka jest kwota zadłużenia Gminy w stosunku do Wspólnot Mieszkaniowych, ile spraw 
zakończyło się ugodą ile jeszcze środków musimy oddać w ramach zaległości, w tym środki 
należne Spółdzielni Mieszkaniowej? 
 
ODPOWIEDŹ: 
Gmina Szydłowiec od roku 2017 nie posiada zadłużenia wobec wspólnot mieszkaniowych. 
Wszystkie zobowiązania są regulowane terminowo. Gmina nie zawierała porozumień. Wobec 
Szydłowieckiej Spółdzielni Mieszkaniowej Gmina posiada nieuregulowaną kwotę w wysokości 
106.098,34 zł z tytułu odszkodowań za niedostarczenie lokali socjalnych dla osób 
eksmitowanych z zasobów spółdzielczych, którym sąd zasądził lokal socjalny. Odszkodowania 
dotyczą lat poprzednich. Obecnie wszystkie osoby z listy SzSM otrzymały od gminy propozycje 
oferty najmu lokali socjalnych. W związku z powyższym gmina spełniła obowiązek 
dostarczenia lokali socjalnych, co jest jednoznaczne z zaprzestaniem naliczania odszkodowań 
przez SzSM. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy istnieje szansa powrotu do takich rozwiązań w naszej gminie, czy jest zainteresowanie taką 
formą wspierania instytucji realizujących ideę ekonomii społecznej w Szydłowcu jak 
spółdzielnie socjalne? 
 
ODPOWIEDŹ: 
Gmina Szydłowiec stara się wspierać wszelkie inicjatywy służące społeczeństwu lokalnemu,  
w tym działania podejmowane na rzecz wsparcia i rozwoju ekonomii społecznej, służące 
rozwiązywaniu problemów społecznych w zakresie przeciwdziałania wykluczeniu 
społecznemu oraz mogące odegrać znaczącą rolę w zakresie rozwoju gminy.  
Gmina przystąpiła do porozumienia o utworzeniu partnerstwa „Na rzecz wsparcia  
i rozwoju ekonomii społecznej w powiecie szydłowieckim”, którego głównym celem jest 



współdziałanie oraz partnerska realizacja zadań na rzecz rozwiązywania problemów 
społecznych, aktywizacji społeczności lokalnej, wzmacniania aktywności obywatelskiej  
w ramach organizacji pozarządowych oraz wsparcie i rozwój ekonomii społecznej na terenie 
powiatu szydłowieckiego. W chwili obecnej partnerzy diagnozują niezaspokojone obszary 
działalności gospodarczej, w których byłaby możliwość zaangażowania podmiotów ekonomii 
społecznej poprzez przedsiębiorstwa, organizacje czy spółdzielnie socjalne łączące cechy 
przedsiębiorstwa oraz organizacji pozarządowych, które to stały się jednym z kluczowych 
podmiotów ekonomii społecznej oraz istotnym instrumentem polityki społecznej w zakresie 
aktywnej integracji i zwiększania spójności społecznej. Planowane są spotkania  
z przedstawicielami małych i średnich przedsiębiorstw, z organizacjami pozarządowymi oraz 
sołtysami w celu zbadania możliwości współpracy, możliwości powoływania podmiotów 
ekonomii społecznej oraz wsparcia osób oddalonych od rynku pracy na naszym terenie. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy planowane są zwolnienia i ulgi podatkowe dla przedsiębiorców, którzy już funkcjonują na 
terenie gminy od dłuższego czasu i wspierają rodzime stowarzyszenia i fundacje będąc 
animatorami życia kulturalnego w mieście? Czy prowadzone są prace nad odpowiednią 
uchwałą i rozmowy z SRG? Jeśli tak proszę o przedstawienie szczegółów tych uzgodnień i stan 
faktyczny jaki ma miejsce obecnie. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Odnośnie pomocy przedsiębiorcom informuję, że w Gminie Szydłowiec, funkcjonuje uchwała 
Nr 49/X/15 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 1 lipca 2015 r., zmieniona uchwałą  Nr 
64/XI/15 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 11 września 2015r. w sprawie zwolnień od 
podatku od nieruchomości przedsiębiorców tworzących nowe inwestycje i nowe miejsca pracy 
na terenie gminy Szydłowiec w ramach pomocy de minimis skierowana do wszystkich bez 
wyjątku przedsiębiorców zwalniająca ich z podatku od nieruchomości po spełnieniu 
warunków opisanych w uchwale. 
Powyższy projekt uchwały stanowi program pomocy dla przedsiębiorców inwestujących  
i tworzących nowe miejsca pracy.  Celem programu jest zachęcenie przedsiębiorców do 
inwestowania i tworzenia nowych miejsc pracy. Wspieranie w ten sposób przedsiębiorców 
przyczynia się do rozwoju naszej gminy i dalszego zmniejszenia istniejącego bezrobocia.  
Po zakończeniu okresu zwolnienia od zwalnianych nieruchomości płacony jest podatek  
i stworzone miejsca pracy w większości dalej pozostają obsadzone. 
Uchwała ta dotyczy również przedsiębiorców, którzy już funkcjonują na rynku, a tworzą kolejne 
inwestycje (definicja nowej inwestycji zawarta jest w uchwale) lub nabywają nieruchomości 
tworząc jednocześnie nowe miejsca pracy. Powyższa uchwała została wypracowana przy 
współpracy ze Społeczną Radą Gospodarczą. 
Na dzień dzisiejszy nie są prowadzone prace, ani rozmowy z SRG  dotyczące stworzenia 
uchwały dla przedsiębiorców, którzy wspierają rodzime stowarzyszenia i fundacje będące 
animatorami życia kulturalnego w mieście. Jest szereg powodów uniemożliwiających 
wprowadzenie takiej uchwały. Przede wszystkim pozaustawowe zwolnienia stosowane przez 
gminę muszą mieć charakter przedmiotowy i dotyczyć tylko konkretnych nieruchomości ze 
względu na ich przeznaczenie. Muszą zatem dotyczyć konkretnej grupy nieruchomości, a nie 
indywidualnie wskazanych podmiotów. Jest to podstawowy powód nie podejmowania tego 
typu uchwał w powiązaniu z podatkiem od nieruchomości. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Na ul. Maleckiego skrzyżowanie z ul. Słoneczną brak znaków pionowych ‘ustąp pierwszeństwa 
przejazdu’. Kilka niebezpiecznych zdarzeń, wypadków, do których doszło w trakcie ostatniego 



roku na skrzyżowaniu ulic Słonecznej, Północnej i Targowej, utwierdzają mnie w przekonaniu, 
że trzeba tą sytuację poprawić. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Na przedmiotowym skrzyżowaniu istnieje znak A-7 (ustąp pierwszeństwa przejazdu). Jego 
widoczność może ograniczać korona sosny rosnąca na prywatnej posesji (przy chodniku). 
W najbliższym czasie zostaną wykonane cięcia techniczne korony drzewa. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Proszę o informację odnośnie firmy Polmink i nielegalnego poboru wody w Krzcięcinie. Czy 
sprawa w sądzie zmierza do pomyślnego dla gminy i spółki WiK rozstrzygnięcia? 
 
ODPOWIEDŹ: 
Postępowanie karne w przedmiocie nielegalnego poboru wody w miejscowości Krzcięcin 
toczyło się przeciwko Prezesowi Polmink sp. z o.o. w Szydłowcu. Postępowanie to zostało 
wszczęte w roku 2017, zakończyło się wydaniem wyroku skazującego w dniu 23 lipca 2019 
roku. Sąd Okręgowy w Radomiu II Wydział Karny uznał, że oskarżony w okresie od  
27.07. 2012 r. do 20.06.2016 r. nielegalnie pobierał wodę z wodociągu miejskiego. Wodociągi  
i Kanalizacja Sp. z o.o. w Szydłowcu występowała w tym postępowaniu jako oskarżyciel 
posiłkowy. Na wniosek Spółki Sąd Okręgowy w Radomiu II Wydział Karny orzekł na jej rzecz 
obowiązek naprawienia szkody w wysokości 20.798,28 zł. Ponadto oskarżonego obciążono  
obowiązkiem zwrotu kosztów na rzecz Wodociągi i Kanalizacja sp. z o.o. w Szydłowcu  
w wysokości 3.840,00 zł. 
Dla Spółki Wodociągi i Kanalizacja sp. z o.o. w Szydłowcu nie jest zadowalająca kwota 20.798,28 
zł, która została orzeczona tytułem obowiązku naprawienia szkody. Dlatego też złożony został 
wniosek o uzasadnienie wyroku, w celu złożenia apelacji od wyroku Sądu Okręgowy  
w Radomiu II Wydział Karny z dnia 23 lipca 2019r., co do tej części wyroku. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
W jakim stopniu zaawansowania jest zamiar umiejscowienia na działce prywatnej przy  
ul. Polnej anteny telekomunikacyjnej internetu szerokopasmowego? Czy zostały zakończone 
już wszystkie procedury związane z realizacją tej inwestycji? Proszę o pełną informację w tej 
sprawie, gdyż mieszkańcy tej ulicy nadal niepokoją się, że tak kontrowersyjna ze względu na 
oddziaływanie pola elektromagnetycznego budowla ma stanąć w niewielkiej odległości od ich 
domów. 
 
ODPOWIEDŹ: 
W sprawie planowanego do realizacji przedsięwzięcia polegającego na „Budowie stacji bazowej 
telefonii komórkowej PLAY, zlokalizowanej na działce nr 647/4 w Szydłowcu, przy ul. Polnej” 
informuję, że  postępowanie zostało zawieszone do czasu ustalenia przez Sąd Rejonowy  
w Szydłowcu spadkobierców po zmarłym, który był stroną postępowania. W sądzie obecnie 
toczy się postępowanie w tej sprawie. 
Ponadto Burmistrz Szydłowca w toku prowadzonego postępowania w sprawie wydania decyzji 
środowiskowej, przed jego zawieszeniem, uzyskał opinię Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie, że nie istnieje potrzeba przeprowadzenia oceny oddziaływania na 
środowisko dla planowanej inwestycji. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Warszawie 
stwierdził, że przedsięwzięcie nie należy do przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na 
środowisko. Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny  w Warszawie również stwierdził, że 
planowana stacja bazowa nie kwalifikuje się do przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać 
na środowisko. 
 



TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy istnieje realna szansa na wybudowanie nowoczesnej oczyszczalni ścieków i suszarni 
odpadów w tej kadencji? Mieszkańcy niepokoją się o stan urządzeń w tej obecnie 
funkcjonującej, w związku z tym pytają na ile realny jest początek prac związanych z tą budową, 
nota bene bardzo kosztowną w najbliższych latach? Czy wystarczy jedynie remont istniejących 
urządzeń? Tym bardziej, że wodę bardzo dobrej jakości mamy niestety tylko w sieci  
i w przypadku dużej awarii grozi nam katastrofa ekologiczna i brak wody na terenie gminy. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Gmina Szydłowiec w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego  
w trybie przetargu nieograniczonego w roku 2017 podpisała umowę na opracowanie  
dokumentacji projektowej wielobranżowej z przedmiarem, kosztorysami i specyfikacjami 
technicznymi modernizacji oczyszczalni ścieków w Szydłowcu. W chwili obecnej 
przedmiotowa dokumentacja jest uzgadniana przez Regionalnego Dyrektora Ochrony 
Środowiska w Warszawie, który pismem z dnia 24 maja 2019 r. określił nowy termin na 
wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia do dnia 30 
listopada 2019 roku. Roboty budowlane związane z modernizacją oczyszczalni ścieków 
będzie można rozpocząć jedynie na podstawie decyzji o pozwoleniu na budowę. Pozwolenie 
na budowę może być wydane po uprzednim przeprowadzeniu oceny oddziaływania 
przedsięwzięcia na środowisko i uzyskaniu w/w decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia.  Ponadto, dokumentacja projektowa na modernizację 
oczyszczalni ścieków, na podstawie której będą prowadzone roboty budowlane będzie 
zakładała prace związane z unowocześnieniem oraz ulepszeniem istniejącej oczyszczalni 
ścieków jak i zastąpienie wyeksploatowanych urządzeń i obiektów nowoczesnymi, dzięki 
czemu możliwa będzie większa redukcja zanieczyszczeń w ściekach oczyszczonych. 
W związku z powyższym do realizacji przedsięwzięcia polegającego na modernizacji  
oczyszczalni ścieków w Szydłowcu będzie można przystąpić po uzyskaniu wymaganych  
prawem pozwoleń oraz zabezpieczeniu przez Radę Miejską w Szydłowcu środków  
w budżecie gminy Szydłowiec.  
 
 
 
  

Z poważaniem 
 
 

z up. Burmistrza 
/-/ 

Dorota Kubiś 
Sekretarz Gminy 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Do wiadomości: 
Rada Miejska w Szydłowcu  


